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 Družinová schůzka Pražské družiny SO 
   13. 6. 2023 v 16:00 hod.  
 

 
 

Tentokrát jsme se sešli ve Skautském institutu v klubovně „Benjamín“ 
na Staroměstském náměstí. 
 

Amálka zahájila schůzku cíleně asi o 10 minut později, neb jsme čekali na 
některé opozdilce, kteří v institutu ještě nebyli a trochu bloudili. Nakonec jsme 
se ale přeci jen úspěšně našli a v počtu 5 členů jsme zazpívali první sloku 
Junácké hymny. Ve finále nás bylo 13. Někteří, zvláště z počátku, přebíhali 
mezi klubovnami „Benjamín“ a „René“. 
V klubovně „René“ totiž probíhala schůzka Skautského oddílu Velena 
Fanderlíka jehož jsou někteří naši bratři a jedna sestra členy.  
 

Na úvod přečetla Amálka   
 
   „Zamyšlení Jiřího Menzla“ 
„Nějak se nám víc a víc nejrůznějšími cestami vtlouká do hlavy, že si 
každý mladý člověk musí po vzoru těch filmových a seriálových hrdinů 
své místo na slunci vydobýt sám, a to třeba i na úkor ostatních. Ve 
skautu, nebo jak nás pokřtili přátelé českého jazyka, v Junáku, jsme byli 
soudržnější a učili se věrnosti a smyslu pro solidaritu. Bylo nám 
vštěpeno, že nejsme na světě jenom pro sebe, ale jsme v rytířském 
duchu mušketýrů „Jeden za všechny, všichni za jednoho“. Všeobecně 
se má za to, že skauting vychovává mladé duše k úctě k přírodě, 
k šetrnosti k životnímu prostředí, naučí samostatnosti. Je to pravda, ale 
působení skautingu je mnohem širší. Povzbuzovalo dnes často 
zapomínané vědomí, že člověk není na světě sám, ale je ve své obci 
spoluúčasten, závislý na ostatních a zodpovědný za ostatní. Silný 
chrání slabého – bylo jedno ze skautských hesel. Věrnost byla 
zdůrazňovanou ctností. S tím taky souvisí, že ve skautu jsem se setkal 
velmi silně s pojmem vlastenectví a pocitem příslušnosti k národu. Není 
náhodou, že do zahraničního odboje za války odešlo tolik lidí 
vychovaných skautingem.“  
 

Sestra Sojka (Jitka Duchoňová) připomněla nedávný pořad v TV, který byl 
věnován právě Jiřímu Menclovi. Všem, kteří se mohou podívat zpětně, jeho 
zhlédnutí vřele doporučuje. 
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Amálka připomněla narozeniny, které někteří z nás oslaví během  
 

června: 
Minewakan – Pavel Döllinger  
Robin - Jaroslav skoupý  
Norek – Ladislav Fiala  
 

července: 
Kendy – Irena Skálová  
Sid – Zdeněk Beránek  
Zdena Wittmayerová  
 

srpna: 
Lída Döllingerová  
Hanka Bouzková  
Rys – Jiří Lukšíček  
Roger – Jan Vondrášek  
 

 

Všem přejeme pevné zdraví, štěstí a radosti do dalších let. 
 

 

Velkou radost nám udělal dorazivší bratr Václav Nehasil (po Amálčině pravé 
ruce na fotce), který se opravdu dlouho potýkal s nemocným srdíčkem. Po 
dlouhé hospitalizaci v IKEMu se zadařilo a začíná bít na lepší časy. Věříme, 
že se Vašek bude moc opět účastnit našich schůzek.  



3 

 

Ještě zmíním účast sestry vůdkyně SO Madly. Té se zase dlouhodobě nedaří 
účastnit se našich schůzek, neboť je ještě pracovně plně vytížená a tak 
máme radost, že jí to dnes alespoň na chvilku vyšlo. 
 

Skřínka pro Celnici bude, ale dostaneme ji přidělenou ze skladu použitého 
nábytku na ústředí. Připraví ji pro nás bratr Rak, který má teď Celnici na 
starost.  
 

Na OR SO bylo odhlasováno doporučení našich nových kandidátů, ještě je 
čeká odsouhlasení na výroční schůzi. Poslední slovo má samozřejmě 
Náčelnictvo Junáka. 
   

Ještě nutno připomenout naši schůzku v úterý 5. září v 16:00 hod opět na 
Celnici a Výroční schůzi celého SO na Vinohradech 16. 9. - začátek 
schůze je v 10:00 hod. Bude však potřeba nanosit stoly, mazat jednohubky 
a vařit kávu a tak se členové Pražské družiny sejdou již v 9:00 hodin.  
 

Schůzku jsme ukončili 2. slokou Junácké hymny v 16:55 hod. 
 

Těsně před 17 tou hodinou jsme se všichni přesunuli z klubovny Benjamín do 
většího sálu „Minuta“. Zde nás čekala beseda s bratrem Milošem Miltnerem 
– Jestřábem (poslední náčelník čs. exilového skautingu). 
Besedu zajistili bratři z SOVF a moderoval vůdce oddílu bratr Petr Bratský - 
Bráca. Bratr Jestřáb vyprávěl o svém skautování ve Švýcarsku, ale i ještě 
před tím doma v Čechách. Amálka připravila pohoštění, bratr Jestřáb poslal 
kolovat švýcarskou čokoládu.  
 

 
 

Bratr Slavomil Janov – Nashville z NKD předal bratrovi Jestřábovi 
vyznamenání – medaili Syrinx za významnou činnost v Kmeni dospělých. 
 

Foto: Lída      zapsala:  Amálka 


